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	Название проекта
	РУКА ПОМОЩИ

	Продолжительность проекта, лет
	5

	Организация-заявитель, предлагающая проект

	УНП
	390390133

	Название
	Государственное учреждение «Территориальный центр социального обслуживания населения Городокского района»

	Адрес
	211573, Витебская область, г.Городок, ул.Воровского, д.8А

	Должность ответственного лица
	Директор центра

	ФИО ответственного лица
	Сматова Ксения Сергеевна 

	Контактные данные для связи
	8(02139)57423

	Целевая группа
	Семьи, осуществляющие уход за тяжелобольными

	Место реализации проекта
	г.Городок

	Обоснование проблемы с учетом исходной ситуации в регионе реализации проекта
	Нехватка ресурсов и поддержки для семей, осуществляющих уход за тяжелобольными родственниками. Исходная ситуация: Семей, ухаживающих за тяжелобольными родственниками дома, сталкиваются с множеством трудностей, которые негативно сказываются на их физическом и психологическом здоровье, а также на качестве жизни, как самого больного, так и членов семьи. Существующая система поддержки часто оказывается недостаточной. Проблема: отсутствие специализированного ресурсного центра создает значительные пробелы в предоставлении необходимой помощи. Это приводит к следующим негативным последствиям: недостаток знаний и навыков: родственники часто не обладают достаточными знаниями и практическим опытом по уходу за тяжелобольным, что приводит к ошибкам в уходе, ухудшению состояния больного и увеличению риска осложнений. Физическое и эмоцианальное истощение: постоянный уход за тяжелобольным - это крайне энергозатратный процесс, приводящий к физическому истощению, эмоциональному выгоранию, депрессии и другим проблемам со здоровьем у членов семьи. Социальная изоляция: уход за больным часто ограничивает возможности семьи вести активный образ жизни, участвовать в социальных мероприятиях, что приводит к социальной изоляции и усугублению психологических проблем. Нехватка материальных ресурсов: приобретение необходимого медицинского оборудования и материалов для ухода за больными может быть дорогостоящим и недоступным для многих семей. Решение: Создание ресурсного центра позволит решить указанные проблемы, предоставив семьям необходимые ресурсы и поддержку.

	Цель проекта
	Создание ресурсного центра для семей осуществляющих уход за тяжелобольными родственниками. Задачи, планируемые к выполнению в рамках реализации проекта: обучение правилам ухода; отработка практических навыков ухода; создание групп взаимопомощи; оказание необходимых видов помощи.

	Краткое содержание (суть) проекта
	Обучение: семинары и занятия, которые помогут родственникам освоить необходимые знания и практические навыки по уходу за тяжелобольными. Создание групп взаимопомощи, которые позволят семьям обмениваться опытом, поддерживать друг друга и справляться с трудностями сообща. Оказание необходимой помощи: комплексный подход обеспечит всестороннюю поддержку, улучшая качество жизни, как больных, так и членов их семей.

	Финансирование проекта

	Количество поступлений (план)
	1

	Валюта
	USD

	Общая стоимость проекта
	25000

	Средства донора
	22500

	Софинансирование
	2500

	Дальнейшая деятельность по окончании проекта
	После проекта ресурсный центр должен обеспечить устойчивое финансирование, расширить услуги, обучать персонал, мониторить эффективность, взаимодействовать с другими организациями и привлекать волонтеров для долгосрочной поддержки семей.
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	The project title
	A HELPING HAND
	

	The Project duration, years
	5
	

	Applicant organisation proposing the project
	

	Organisation name
	State institution "Territorial center of social services for the population of Gorodok district"
	

	Address
	211573, Vitebsk region, Gorodok, st.Vorovskogo, 8A
	

	Position of the contact person
	Director of the center
	

	Name, surname of the contact person
	Smatova Ksenia Sergeevna
	

	Contact details for liaison
	8(02139)57423
	

	The Target group
	Families caring for seriously ill people
	

	Place of project realisation
	city of Gorodok
	

	Justification of the problem taking into account the baseline situation in the project region
	Lack of resources and support for families caring for seriously ill relatives.Background:Families caring for seriously ill relatives at home face many challenges that negatively impact their physical and psychological health, as well as the quality of life of both the patient and family members. The existing support system is often insufficient. Problem: The lack of a specialized resource center creates significant gaps in the provision of necessary care. This leads to the following negative consequences: Lack of knowledge and skills: Relatives often do not have sufficient knowledge and practical experience in caring for a seriously ill person, which leads to errors in care, deterioration of the patient's condition and an increased risk of complications. Physical and emotional exhaustion: Constant care for a seriously ill person is an extremely energy-consuming process, leading to physical exhaustion, emotional burnout, depression and other health problems in family members. Social isolation: Caring for a sick person often limits the family's ability to lead an active lifestyle, participate in social activities, which leads to social isolation and exacerbation of psychological problems. Lack of material resources: The acquisition of necessary medical equipment and materials for caring for the sick can be expensive and inaccessible to many families. Solution: The creation of a resource center will solve the above problems.
	

	Project Aim
	Creation of a resource center for families caring for seriously ill relatives. Tasks planned for implementation within the framework of the project: training in care rules; practicing practical care skills; creating mutual aid groups; providing the necessary types of assistance
	

	Project Summary
	Lack of resources and support for families caring for seriously ill relatives.Background:Families caring for seriously ill relatives at home face many challenges that negatively impact their physical and psychological health, as well as the quality of life of both the patient and family members. The existing support system is often insufficient. Problem: The lack of a specialized resource center creates significant gaps in the provision of necessary care. This leads to the following negative consequences: Lack of knowledge and skills: Relatives often do not have sufficient knowledge and practical experience in caring for a seriously ill person, which leads to errors in care, deterioration of the patient's condition and an increased risk of complications. Physical and emotional exhaustion: Constant care for a seriously ill person is an extremely energy-consuming process, leading to physical exhaustion, emotional burnout, depression and other health problems in family members. Social isolation: Caring for a sick person often limits the family's ability to lead an active lifestyle, participate in social activities, which leads to social isolation and exacerbation of psychological problems. Lack of material resources: The acquisition of necessary medical equipment and materials for caring for the sick can be expensive and inaccessible to many families. Solution: The creation of a resource center will solve the above problems.
	

	Total project funding
	

	Planned number of trenches
	1
	

	Currency
	USD
	

	Total
	25000
	

	Donor funds
	22500
	

	Co-financing
	2500
	

	Further activities at the end of the project
	After the project, the resource center must secure sustainable funding, expand services, train staff, monitor effectiveness, collaborate with other organizations, and attract volunteers to provide long-term support to families.
	



